
PROTOKOŁ Nr XXX/09
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 23 kwietnia 2009 roku

W sesji udział wzięli:
a/ trzynastu radnych Rady Gminy         -  nieobecni: M. Szumski, K. Olech
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak
c/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik
d/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski
e/ Radca Prawny                                     -  Edyta Zubka   
f/  Dyr. SZ. P. w Gogolewie                     -  Iwona Warkocka
g/ Kierownik OPS                                    -   Krystyna Szustak
h/ po. Dyrektora GOK                              -  Renata Szarwi ńska-Matyjaszewska
g/ Marek Biernacki                                   -  radny Sejmiku Wojewódzkiego

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/  przyjęcie porządku obrad,
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

       2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz wykonania uchwał.
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami:
     a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki
     b/ Komisji Rewizyjnej
     c/ Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
4.  Przyjęcie  Planu  zbywania  i  nabywania  nieruchomości  na  terenie  gminy
Dębnica  
    Kaszubska.

       5. Podjęcie uchwały w sprawie:
a)   rozpatrzenia sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2008
rok,
b) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2008 rok,
c) zmian w budżecie Gminy na 2009 rok,
d) uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska Gminy Dębnica Kaszubska,
e) uchwalenia  regulaminu  wynagradzania  i  przyznawania  dodatku

mieszkaniowego nauczycielom szkół, dla których organem prowadzącym
jest Gmina Dębnica Kaszubska,

f) dostosowania opisu granic stałych obwodów głosowania gminy Dębnica
Kaszubska do stanu faktycznego.

       6. Interpelacje radnych.
 7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
 8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zg łoszone w trakcie sesji.

       9. Zamknięcie obrad.                        

Przebieg sesji:

1a/
Przewodniczący  Rady  Gminy  Marian  Adamowicz  powitał  Radnych  i  gości

przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonał  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
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prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu
Gminy.
      

b/
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku
obrad.
Wójt  Gminy  zwrócił  się  z  prośbą  o ujęcie w pkt.  5g podjęcie uchwały  w sprawie
przyjęcia  regulaminu  konkursu  na  kandydata  na  stanowisko  dyrektora  GOK  
w Dębnicy kaszubskiej  oraz w pkt. 5h podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia
projektu pod tytułem „W krainie beztroski” realizowanego w ramach Europejskiego
Funduszu  Społecznego  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki.  Projekt  będzie
realizowany przez Szkołę Podstawową w Gogolewie.
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o przegłosowanie zaproponowanych
zmian w porządku obrad.
W wyniku głosowania zmiany zostały przyjęte jednogłośnie / 13 za/.  
Nie wniesiono więcej uwag do zaproponowanego porządku obrad.
Przewodniczący Rady M.  Adamowicz  poprosił  o przegłosowanie porządku obrad  
z uwzględnieniem wprowadzonych zmian.
W wyniku głosowania porządek obrad z uwzględnieniem zmian został przyjęty
jednogłośnie / 13 za/.

c/ 
Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania

protokoł został przyjęty jednogłośnie /13 za /.   

Z  uwagi  na  nieobecność  Zastępcy  Przewodniczącego  Krzysztofa  Olecha
Przewodniczący  Rady  M.  Adamowicz  poprosił  o  wybór  sekretarza  obrad.  
Na sekretarza zaproponował Radną Agnieszkę Łomża. Radna wyraziła zgodę.
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad kandydaturą.
W wyniku głosowania na sekretarza  obrad jednog łośnie /  13 za/  wybrano Radną
Agnieszkę Łomża.

Przewodniczący  Rady  M.  Adamowicz  poinformował,  że  uczestniczący  
w dzisiejszych obradach radny Sejmiku Wojewódzkiego Marek Biernacki poprosi ł  
o udzielenie mu głosu w tej części obrad z uwagi na konieczność wcześniejszego
wyjazdu.  Przewodniczący  Rady  M.  Adamowicz  oddał  głos  Panu  Markowi
Biernackiemu.
M.  Biernacki  podziękował  za  zaproszenie  na  sesję  Rady  Gminy.  Przeprosił,  że
wcześniej nie brał  udziału, ale jest  to spowodowane natłokiem spraw. Jako radny
Sejmiku Wojewódzkiego bardzo wysoko ceni sobie spotkania w terenie. Dzięki takim
spotkaniom bliżej poznaje się potrzeby danego środowiska oraz determinację gminy
w sposobie ich rozwiązywania. Cieszy się, że gminie udało się pozyska środki unijne
na  realizację  zadań  z  zakresu  drogownictwa  oraz  budowy  infrastruktury
kanalizacyjnej.  Poinformował,  że  w  przyszłym  roku  ze  środków  Zarządu  Dróg
Wojewódzkich odbędzie się modernizacja drogi 210. W roku bieżącym z uwagi na
trwającą  inwestycję  taka  modernizacja  nie  ma  sensu.  Zakończenie  tej  inwestycji
planowane  jest  pod  koniec  2010  roku.  Będzie  zabiegał  o  budowę  zatok

2

 



autobusowych przy drodze 210. Koszt budowy takiej zatoki wynosi od 200 do 300
tys.  Wie, że Zarząd Dróg Wojewódzkich w tych działaniach oczekuje partnerstwa
samorządów. Ma nadzieję, że Gminie uda się w roku bieżącym zrealizować projekt 
z  zakresu  drogownictwa.  Poinformował  w  jakich  komisjach  działa  w  Sejmiku
Województwa. Zapoznał także z zaawansowaniem budowy szpitala wojewódzkiego
w Słupsku. Poinformował, że wszystkie prace obecnie przebiegają zgodnie z planem,

i że przeprowadzka wszystkich placówek służby zdrowia do tych obiektów nastąpi  
w  2010  roku.  Uczestniczy  także  w  pracach  zespołu  w  sprawie  budowy  Tarcz
antyrakietowej w Redzikowie. W ramach tego zespo łu stara się pozyskać środki na
budowę obwodnicy wewnątrz miasta Słupska. Poinformował, że będzie starał się raz
na kwartał uczestniczyć w posiedzeniach Rady Gminy Dębnica Kaszubska. Poprosił
o zadawanie pytań.
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił uwagę  na fakt, że gmina dąży do jak
najtańszej realizacji  zadań. Przykładem jest  realizacja zadania drogowego. Zwróci ł
się  z  pytaniem,  czy środki  przyznane na realizację  zadania drogowego, jeżeli  nie
zostaną wykorzystane w całości muszą by oddane, czy nie można ich wykorzysta na
realizację  zadań  z zakresu drogownictwa na innych odcinkach. Na terenie naszej
Gminy jest duże zapotrzebowanie na realizację zadań z zakresu drogownictwa.
M.  Biernacki  poinformował,  że  istnieje  możliwość  pozostawienia  tych  środków  
w jednostce realizującej projekt. Należy składa nowy projekt w ramach tego samego
działania. Jest to jednak bardzo skomplikowana procedura.
Radny  P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  prośbą  o  zabieganie  by  podczas  planowanej
modernizacji drogi 210 dokonać wycinki rosnących przy tej drodze drzew. Te drzewa
to  czyhająca  śmierć.  Nie jest  za  bezmyślnym ich wycinaniu,  prosi  by  w  miejsce
wyciętych  dokonywać  nowych  nasadzeń  w  miejscach  do  tego  przeznaczonych.
Uważa, że takie samo postępowanie winno dotyczyć dróg powiatowych.
M. Biernacki uważa, że jest to słuszne rozumowanie, nie będzie się sprzeciwiał takim
rozwiązaniom. Zdaje sobie sprawę, że drzewa rosnące przy drodze stanowią duże
zagrożenie dla uczestników ruchu drogowego. Postara się dopilnować by te prace
były  wykonane  podczas  planowanej  modernizacji.  Uważa,  że  najszybciej  można
doprowadzić  do  realizacji  zadania  z  zakresu  poprawy  infrastruktury  drogowej
poprzez  opracowanie projektu  zawierającego budowę  ciągów pieszych,  zatok  we
własnym zakresie tak jak to uczyni ła np. gmina Słupsk. W takich przypadkach ZDW
partycypuje w kosztach inwestycji w wysokości 50%.
Wójt  podziękował  radnemu  M.  Biernackiemu  za  udzielone  wsparcie  dla
podejmowanych działań przez gminę. Podkreślił, że jest duże oczekiwanie ze strony
społeczeństwa  na  realizację  zadań  inwestycyjnych.  Bardzo  dużo  mówiło  się  
o  możliwościach  pozyskiwania  środków  europejskich.  Rzeczywistość  jest  trochę
inna.  Jako  samorząd  odkupiliśmy  od  właściciela  prywatnego  teren  na  którym
zlokalizowana jest zatoka autobusowa w Dębnicy. Wnieśliśmy ja aportem do ZDW
pod planowane inwestycje na drodze 210. Teren naszej gminy od kilkunastu lat jest
pomijany  przez  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich  w  inwestycjach  na  odcinku  drogi
przebiegającym przez  naszą  gminę.  Mamy  złożoną  dokumentację,  która  leży  od
ponad roku  na budowę  azylu w centrum Dębnicy Kaszubskiej.   To rozwiązanie  
w znacznym stopniu usprawniło by ruch w centrum miejscowości.  Cieszymy się  
z wszystkich inwestycji, ale także oczekujemy czegoś w zamian. W tym roku będzie
budowana zatoka w miejscowości Budowo, o której budowę zabiegamy już od kilku
lat. Z uwagi na naszą  sytuację  finansową  trudno nam partycypować  w wysokości
50% w realizacji zadań, które są w gestii Zarządu Dróg Wojewódzkich. Bardzo prosi

3

 



o wsparcie i pomoc w rozwiązaniu problemów z zakresu drogownictwa w centrum
Dębnicy  Kaszubskiej.  Budowa  planowanego  azylu  przyczyni  się  do  spowolnienia
ruchu. 
M.  Biernacki  poinformował,  że zabiega  o  środki  z  rezerwy  budżetu  Państwa  na
budowę  zjazdów z obwodnicy, które można by było przeznaczyć na realizację tych
zadań. Nie wie jaki będzie efekt ale będzie zabiegał o to by się one znalazły. ZDW
dysponuje rocznie kwotą  164 mln. zł., co starcza na budowę  50 km dróg. Trudno  
z  tego  budżetu  wygospodarować  środki  na  realizację  wszystkich  zadań.  W  roku
bieżącym z uwagi na inwestycje, które wykonuje się przy budowie szpitala zabiegać
u  Marszałka  Województwa  o  większe  środki  na  realizację  zadań  z  zakresu
drogownictwa. Obecnie samorządy wstrzymują się z inwestycjami z uwagi na kryzys.
Obiecał, że w 2010 roku będzie zabiegał o remont tej drogi. 
Radna U. Frankowska  prosi  także o wsparcie podejmowanych  działań  w  sprawie
lokalizacji przejścia dla pieszych w okolicy Zakładu Garbarskiego (pasy).
M. Biernacki  zauważył,  że przepisy drogowe nie zawsze zezwalają  na lokalizację
przejść dla pieszych.
Skarbnik zauważył, że nie bardzo widzi realizację  zadań  z tego zakresu od strony
formalnej. Sądzi, że w pierwszej kolejności winna być umowa a dopiero później może
nastąpić przekazanie środków do Zarządu Województwa. Prosi o informacje z jakim
wyprzedzeniem należy  zgłaszać  akces współfinansowania  zadań  z  zakresu  ZDW
oraz z kim w tej sprawie najlepiej uzgadniać zakres spraw technicznych.
M. Biernacki uważa, że w tych sprawach nie ma problemu formalnego. Strategicznie
te sprawy najlepiej uzgadnia z marszałkiem Strugiem. Zadania z zakresu prac na
drogach wojewódzkich zatwierdza sejmik, ale wcześniej winna być zawarta umowa 
o partnerstwie.  Przy współfinansowaniu zadania łatwiej  wspierać  działania gminy  
i zabiegać o środki finansowe na ich realizację. Przy takiej realizacji czasami udaje
się wykonać inne nie planowane wcześniej zadania.  Zachęca do korzystania z tej
formy realizacji zadań na drodze wojewódzkiej.
Przewodniczący  Rady M.  Adamowicz  podziękował  radnemu  M.  Biernackiemu  za
udział w sesji Rady Gminy.

Ad 2 

Przewodniczący  Rady Marian Adamowicz  poprosił  Wójta Gminy o złożenie
sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 28 marca 2009 r. do  
22 kwietnia  2009 r. / sprawozdanie stanowi za łącznik Nr 1 do protokołu/.  
Ponadto  Wójt  poinformował,  że w okresie od  01  do  03.05.2009  r.  będzie u  nas
gościła delegacja z zaprzyjaźnionej gminy Schwarcenberg w Niemczech.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Marian  Adamowicz  otworzył  dyskusję  nad
sprawozdaniem.
Radna  U.  Frankowska  prosi  o  przybliżenie  tematu  budowy  fermy  wiatrowej  
w Skarszewie oraz budowy zbiorczej sieci kanalizacji sanitarnej w Podwilczynie.
Wójt  poinformował,  że  z  inwestycją  budowy  fermy  wiatrowej  wiązaliśmy  duże
nadzieje. Z uwagi na wcześniejsze doświadczenia w tym zakresie bardzo ostrożnie
podejmowaliśmy  decyzje.  Nadzór,  który  wcześniej  nie  dopatrzył  się  błędów  
w dokumentacji ostatnio zakwestionował załączniki Nr 19 i 20. Dotyczą one raportu
wpływu  na  środowisko.  Jest  to  związane  z  tym,  że  leżymy  w  otulinie  Parku
Krajobrazowego. Inwestor  zgadza  się  z przedstawionymi  zarzutami.  Zadeklarował
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się, że nie będzie się odwoływał  od tej decyzji,  gdyż ta droga w znaczny sposób
opóźni rozpoczęcie inwestycji, tylko w jak najszybszym czasie uzupełni braki. W tej
sytuacji inwestor będzie opracowywał nowy raport. Zapewnia także, że nie będzie to
miało wpływu na opóźnienie rozpoczęcia inwestycji. Ze swojej strony stara się pomóc
inwestorowi. Wszystkie uzgodnienia mają zakończyć się na przełomie października 
i listopada br.      
Odnośnie przetargu na realizację zadania polegającego na budowie sieci kanalizacji
sanitarnej w Podwilczynie poinformował, że oferenci, którzy zgłosili się do przetargu
zaoferowali wykonanie prac za kwoty od 800 tys. do 3 mln.z ł. Jest to bardzo duża
rozpiętość za realizację zadania. Żadna z tych oferowanych kwot nie jest zbliżona do
kwoty  wynikającej  z  naszego  kosztorysu.  Wczoraj  odbyło  się  otwarcie  ofert  na
wykonanie  zadania  w Gogolewie  i  tam także jest  b.  duża rozpiętość  cenowa  na
realizację zadania od 350 tys. do 2 mln. zł. Jeżeli chodzi o zadanie w Podwilczynie to
środki są zagwarantowane, nic się nie dzieje, co zagrażało by realizacji tego zadania.
Zostanie ogłoszony drugi przetarg.
Przewodniczący  Rady  M.  Adamowicz  zwrócił  się  z  pytaniem dlaczego  ZGK nie
złożyło  oferty  na  realizację  tego  zadania?  Dano  temu  zakładowi  szansę  na
startowanie w przetargach i realizację zadań, ale nic się w tym zakresie nie dzieje.
Wójt  zauważył,  że  jeszcze  nie  wszystko  jest  stracone,  jeszcze  ZKG  może  by
wykonawcą tego zadania. 
Radna  J.  Karaś  złożyła  gratulacje  Pani  Iwonie  Warkockiej  –  Dyrektorce  Szkoły
Podstawowej w Gogolewie za pisanie programów na realizację zadań oświatowych 
i ich wygrywanie. Zauważyła, że jest to dużym plusem dla Gminy.
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy został już wybrany
wykonawca na remont oczyszczalni ścieków w Gogolewie?
Wójt  poinformował,  że  nie.  Jest  umówiony  na  wizytę  w  Wałczu,  gdzie  oferent
wykonywał podobne zadanie. Po tej wizycie zapadnie ostateczna decyzja.
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem kiedy będzie podpisana umowa na
realizację  zadania na modernizację  ciągów pieszo-jezdnych wraz z budową  mostu
na ulicy Zajęczej.
Wójt  poinformował,  że  najprawdopodobniej  umowa  zostanie  podpisana  w  dniu
jutrzejszym.  
Przewodniczący  Rady Marian  Adamowicz  zamknął  dyskusję  nad  sprawozdaniem
Wójta.
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania
uchwał.        
Sprawozdanie z  wykonania uchwał  za  okres  od 28.03.  2009  r.  do  22.04.2009  r.
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwa ł.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy Koło Wędkarskie podpisało umowę na
dzierżawę jeziora w Grabówku?
Wójt poinformował,  że nie. Odbyły się pierwsze rozmowy, brak akceptacji  na takie
stawki. Uważa, że jest to chwilowa sytuacja.
Przewodniczący  Rady  M.  Adamowicz  uważa,  że  tej  kwestii  nie  uda  się  teraz
rozwiązać.  Rozwiązania  zaistniałej  sytuacji  będziemy  starali  się  szuka  podczas
ustalania stawek podatku na 2010 rok. Prosi o zamknięcie dyskusji w tym temacie.
O głos poprosił Pan Grzegorz Grabowski – mieszkaniec Dębnicy Kaszubskiej.
Przewodniczący Rady M. Adamowicz udzielił głosu Panu G. Grabowskiemu.
G. Grabowski poinformował,  że cieszy się, że po dwóch latach oczekiwania ruszył
temat pozyskiwania środków pozabudżetowych na realizację  zadań inwestycyjnych
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na  terenie  gminy.  Niepokoi  go  realizacji  zadań  przez  ZGK,  które  zostało
przekształcone  w  spółkę  i  może  startowa  w  przetargach  organizowanych  przez
Gminę. Jako mieszkaniec widzi pewne luki prawne i organizacyjne w funkcjonowaniu
tego zakładu. Uważa, że głównym powodem nie angażowania się ZGK w realizację
zadań jest jego zła struktura. Sądzi, że jeszcze w tym roku ulegnie to zmianie, i że
ten  zakład  zacznie  funkcjonować  zgodnie  z  założeniami  jako  wykonawca  lub
podwykonawca zadań  inwestycyjnych  na terenie Gminy.  Pogratulował  osiąganych
wyników. Ubolewa nad faktem, że sprawa budowy fermy wiatrowej znów się oddala.
Prosi także o udzielenie informacji jak tak duże zadania inwestycyjne, które mają by
realizowane w Gminie mają  się  do podjętej  dużo wcześniej uchwały  o programie
naprawczym gminy?
Przewodniczący  Rady  M.  Adamowicz  podziękował  za  słowa  uznania  dla  rady.
Zauważył, że pozyskiwanie środków to wspólna zasługa pracowników urzędu gminy 
i  Wójta oraz, to że rada zawsze popierała celowe i słuszne projekty inwestycyjne. 
Radna A. Łomża zwróciła się do przedmówcy dlaczego urządzenie do odzysku wody
przy  oczyszczalni  ścieków nie było ujęte w planach pierwotnych? Dlaczego teraz
należy w budżecie dokonywać zmian w celu realizacji tego zadania i zagwarantować
środki  w  wysokości  21.900  zł.  Uważa,  że  to  urządzenie  winno  być  od  razu
wkomponowane w realizację tego zadania.
G. Grabowski poinformował, że nie potrafi w tej chwili odpowiedzieć. Nie potrafi także
udzielić  informacji  czy  na  etapie  modernizacji  oczyszczalni  to  urządzenie  było
potrzebne? Oczyszczalnia pracuje w trybie ciągłym i wymaga stałej modernizacji.
Przewodniczący  Rady  M.  Adamowicz  uważa,  że  ta  inwestycja  nie  była  dobrze
nadzorowana.  Przypomniał,  że radni  poprzedniej  kadencji  zwracali  uwagę  na  złą
pracę  inwestora  zastępczego.  Uważa,  że  tamten  inwestor  nie  sprawdził  się.
Zakończył dyskusję w tym temacie.   

Ad 3

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca Komisji  Kultury,  Oświaty,  Sportu i  Turystyki  Jadwiga

Karaś  poinformowała,  że  jej  komisja  w  okresie  międzysesyjnym spotkała  się  na
dwóch posiedzeniach w tym na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, na
którym omawiano sprawy związane z funkcjonowaniem oświaty na terenie Gminy.
Na  spotkaniu  we  własnym  gronie  członkowie  Komisji  opiniowali  materiały  na
dzisiejszą sesję Rady. Opinie członków Komisji będą podawane przy podejmowaniu
poszczególnych uchwał.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do
sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.

b/
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Bogdan Rębas poinformował,  że

komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech posiedzeniach w tym na
jednym wspólnym wszystkich komisji rady, na którym omawiano sprawy związane 
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z  funkcjonowaniem  oświaty  na  terenie  Gminy.  Na  pierwszym  posiedzeniu  we
własnym gronie członkowie Komisji  zajęli  się  opracowaniem wniosku o udzielenie
absolutorium Wójtowi  Gminy,  na następnym posiedzeniu opiniowano materiały na
dzisiejszą  sesję.  Opinie  członków  Komisji  będą  podawane  przy  podejmowaniu
poszczególnych uchwał.
Przedstawił  także radnym koszt  utrzymania  1  ucznia  w  naszych  szkołach  oraz  
w gminach sąsiednich. Z podanych informacji  wynika, że koszt jest porównywalny.
Następnie  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  B.  Rębas  zapoznał  radnych  
z protokołem Kontroli  Nr 8//2009 Komisji  Rewizyjnej  przeprowadzonej w Urzędzie
Gminy w zakresie analizy płac pracowników Urzędu Gminy wg założeń do budżetu
na 2008 rok. /załącznik Nr 3 do protokołu/.
Przewodniczący Rady M. Adamowicz  zapoznał  radnych z treścią  odpowiedzi  jaka
wpłynęła na jego ręce od Wójta Gminy / załącznik Nr 4 do protokołu/.    
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  otworzył  dyskusje  nad  sprawozdaniem
Komisji Rewizyjnej.
Radna  J.  Karaś  zwróciła  się  z  pytaniem o  ile  został  przekroczony  fundusz  płac
pracowników  urzędu  w  2008  roku  oraz  czy  członkowie  komisji  nie  zostali
poinformowani o zmianach tabel wynagrodzeń?
B. Rębas poinformował, że Komisji zostały przedstawione suche dane, z których nie
wynikało, że nastąpiły zmiany w tabelach wynagrodzeń. Zaplanowany na 2008 rok
budżet na płace w urzędzie nie został przekroczony.
Skarbnik  poinformował,  że  na  wniosek  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej
przygotował zestawienie z wykonania budżetu w tym dziale. W kwietniu ubiegłego
roku  weszły  w życie nowe  tabele  wynagrodzeń.  Wszystkie podwyżki  odbyły  się  
w ramach przyznanego budżetu na wynagrodzenia. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że pracownicy urzędu nie powinni by
oderwani od rzeczywistości. Zmiana tabel nie zawsze musi wiązać się  ze zmianą
wynagrodzenia. Jeżeli pracownik mieści się w siatce to nie należy podwyższać płacy.
Płace  pracowników  urzędu  winny  by  porównywalne  do  płac  innych  grup
zatrudnionych w gminie. 
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy w sprawie realizacji wniosku
Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  podwyżki  płacy  lub  przyznania  nagrody  dla  Pani
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gogolewie, za bardzo dobrą organizację pracy w tej
placówce? Taki  wniosek  był  postawiony  po  kontroli  działalności  szkół  na  terenie
Gminy.
Wójt poinformował, że ten temat jest obecnie w trakcie analizy. Pani dyrektor z łożyła
wniosek o dodatkowe zatrudnienie w jej placówce jednego pracownika. Uważa, że
radni  bardzo  taktownie  podchodzą  do  sprawy  wynagrodzeń.  Uważa,  że  osoby
zatrudnione  w  urzędzie  są  dobrze  przygotowane  do  realizacji  ciążących  na  nich
zadań. Mimo kryzysu fachowcy są rozchwytywani na rynku pracy. Takim przyk ładem
mogą  by  osoby,  które  w naszej gminie piszą  wnioski.  Ich fachowość  jest  bardzo
wysoko  oceniana.  Obecnie  w  urzędzie  następuje  wymiana  pokoleniowa
pracowników.  Uważa,  że  należy  w  sposób  godny  wynagradzać  za  pracę.  
W niektórych sytuacjach pracownicy potrafią  pracować  nawet po 10 – 12 godzin,
poświęcając swój czas wolny. Uważa, że z uwagi na fakt, że pracownicy są mocno
dociążeni ich płace nie są rażąco wygórowane. 
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Radna A.  Łomża  zwróciła się  z  pytaniem jak  pracownicy  reagują  na  tak  mierny
wzrost płac w porównaniu do wzrostu kosztów utrzymania?
Wójt  uważa,  że  klimat  wśród  załogi  jest  dobry.  Stara  się  nie  oszczędzać  na
pracownikach.  Jest  to  temat  na  który  nie  ma  miary.  Stara  się  by  pracownicy
korzystali  z  różnych  form  dokształcania.  W  tej  pracy  są  okresy  gdy  następuje
sprężenie  prac  
i pracownicy nie oszczędzają się. Jako szef stara się być dobrym szefem. Uważa, że
atmosfera w urzędzie jest pozytywna.
Radna J. Karaś w sprawie Pani Dyrektor Szkoły w Gogolewie uważa, że podwyżka
lub nagroda nie budzi żadnych kontrowersji. Prosi o przybliżenie tematu zatrudnienia
dodatkowej osoby w administracji tej szko ły.
I. Warkocka poinformowała, że złożyła wniosek o zatrudnienie w szkole dodatkowej
osoby  na  stanowisku  pracownika  administracyjno  –  gospodarczego.  Obecnie  
w szkole jest wszystkim, uważa, że jest to za dużo jak na jedną osobę. Obowiązków
cały czas  przybywa.  To,  że jej  szkoła jest  małą  szkołą  nie znaczy,  że ma  mniej
obowiązków. Obowiązki są takie same w dużej jak i małej szkole. Dobrze czuje się 
w  pisaniu  projektów  i  sprawia  jej  to  przyjemność.  Dodatkowa  osoba  jest  jej
niezbędna w celu zapewnienia sprawnego nadzoru nad realizacją projektów. Sama
nie  jest  
w stanie zapewnić kontroli realizacji wszystkich ciążących na niej zadań. Zapewnia,
że środki na dodatkowy etat znajdzie w budżecie swojej szkoły.          
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że ten temat nie leży w gestii Rady
Gminy. Za zatrudnienie w jednostkach organizacyjnych odpowiada Wójt i sądzi, że
temat zostanie rozwiązany w sposób właściwy po dokładnej analizie.  
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania Komisji.

c/
Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Budownictwa i  Rozwoju  Gospodarczego

Dariusz Ostrowski poinformował, że komisja spotkała się na dwóch posiedzeniach, 
w tym jednym wspólnym posiedzeniu komisji,  na którym zajmowano się sprawami
funkcjonowania oświaty w Gminie. Na posiedzeniu we własnym gronie opiniowano
materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy. Opinie członków Komisji będą podawane
przy podejmowaniu poszczególnych uchwa ł.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są  uwagi do
sprawozdania.
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.

Ad 4  

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Sekretarza  Obrad  
o  przedstawienie  Planu   zbywania,  nabywania  nieruchomości  na  terenie  gminy
Dębnica Kaszubska z dnia  15.04.2009 r. 
Sekretarz  Obrad  Agnieszka  Łomża  przedstawiła  Plan  zbywania,  nabywania
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nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 5 do protokołu/.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na
posiedzeniach  poszczególnych  komisji.  Poprosił  Przewodniczących  Komisji  
o przedstawienie opinii.
a)  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  Jadwiga  Karaś
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują Plan.
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie
komisji pozytywnie opiniują Plan.
c)  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego
Dariusz Ostrowski poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują Plan. 
Zwrócił się z pytaniem czy Radni maja  dodatkowe uwagi do planu.
Nie wniesiono żadnych uwag.   
Przewodnicząca Rady Marian Adamowicz zarządziła głosowanie nad Planem
zbywania, nabywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia
15.04.2009r.
           W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości został przyjęty
jednogłośnie  (13 za). 

Ad 5
a/

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Sekretarza  Obrad
Agnieszkę  Łomża   o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenie
sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2008 rok.
Sekretarz Obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt  uchwały ( załącznik Nr 6 do
protokołu).
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł przewodniczących 
o podanie opinii.
a)  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  Jadwiga  Karaś
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.
c)  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego
Dariusz Ostrowski poinformowa ł, że członkowie komisji  pozytywnie opiniują  projekt
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił  się  z pytaniem, czy Radni mają
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.
b/

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Sekretarza  Obrad
Agnieszkę  Łomża   o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia
absolutorium Wójtowi Gminy za 2008 rok.
Sekretarz Obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt  uchwały ( załącznik Nr 7 do
protokołu).
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Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł przewodniczących 
o podanie opinii.
a)  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  Jadwiga  Karaś
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.
c)  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego
Dariusz Ostrowski poinformowa ł, że członkowie komisji  pozytywnie opiniują  projekt
uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej
Bogdana Rębasa o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania
budżetu gminy za 2008 rok oraz uchwa ły Nr 2/KR/09 Komisji z dnia 08.04.2009 r.
Przewodniczący  Komisji  Bogdan Rębas  przedstawił  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  
/ załącznik Nr 8 do protokołu.
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił Sekretarza Obrad Agnieszkę Łomża 
o  zapoznanie  radnych  z  Uchwałą  Nr  071/g221/R/IV/09  Składu  Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 15 kwietnia 2009 roku w sprawie
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Dębnica Kaszubska za 2008 rok
oraz  Uchwałą  Nr  069/g221/A/IV/09  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 15 kwietnia 2009 r. 
Sekretarz  Obrad  Agnieszka  Łomża  zapoznała  Radnych  z  Uchwałą  Nr
071/g221/R/IV/09  Składu  Orzekającego  RIO  w  Gdańsku  z  dnia  15.04.2009  r.
/załącznik  Nr  9  do  protokołu/  oraz  Uchwałą  Nr  069/g221/A/IV/09  Składu
Orzekającego RIO w Gdańsku z dnia 15.04.2009 r. /załącznik Nr 10 do protokołu/.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  otworzył  dyskusję  nad  podejmowaną
uchwałą.
Radni nie wnieśli uwag do projektu podejmowanej uchwa ły.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.
Przewodniczący Rady M. Adamowicz pogratulował Wójtowi otrzymania
absolutorium.
Wójt  Gminy  podziękował  Radzie,  za  udzielenie mu  absolutorium.  Podziękowania
skierował  nie tylko  do  radnych ale  do  wszystkich,  którzy  się  do  tego  przyczynili.
Podziękował  radnym,  kadrze  kierowniczej  urzędu,  pracownikom,  kierownikom
jednostek  i  ich pracownikom oraz  so łtysom.  Zauważył,  że rzeczywistość  nie  jest
łatwa,  jednak  dobro  gminy  jest  dla  niego  najważniejsze.  W  obecnym czasie  dla
gminy najważniejszym napędem są inwestycje. Miło jest słyszeć, że składamy dobre
wnioski.  Ten  fakt  świadczy  o  tym,  że  nasi  pracownicy  są  do  tego  dobrze
przygotowani. Przeprasza, jeżeli kogoś uraził. Zauważył, że praca w samorządzie nie
jest  łatwym  kawałkiem  chleba.  W  Gminie  panuje  twórczy  klimat.  Oczekiwania
mieszkańców są duże, Stosownie do naszych możliwości staramy się je realizować.
Panujący kryzys zaczyna dotykać także społeczeństwo naszej gminy. Staramy się
być  atrakcyjną  gminą  i  przyciągać  inwestorów.  Obecnie  chcemy  przygotować  do
sprzedaży działki nad jeziorem Dobra oraz na osiedlu Północ II. Zauważył, że urząd
zdobywa środki unijne na realizację zadań, zbroimy działki, przygotowujemy tereny w
rejonach Budowa czy Dobieszewa pod fermy wiatrowe. Za udzielone absolutorium
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podziękował  także  w  imieniu  Skarbnika  i  Zastępcy  .  Udzielenie  absolutorium
motywuje go do lepszego działania.

c/
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Sekretarza  Obrad

Agnieszkę Łomża  o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie
Gminy na 2009 rok.
Sekretarz Obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 11 do
protokołu).
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł przewodniczących 
o podanie opinii.
a)  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  Jadwiga  Karaś
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie
komisji  pozytywnie  opiniują  projekt  uchwały.  Prosi  w imieniu  członków Komisji  o
rozważenie możliwości – przeanalizowania – czy 20 tys., które z rezerwy 140 tys. są
zaplanowane  na  dodatkowe   punkty  świetlne  nie  przeznaczy  na  naprawy  dróg
gminnych.  
c)  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego
Dariusz Ostrowski poinformowa ł, że członkowie komisji  pozytywnie opiniują  projekt
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił  się  z pytaniem, czy Radni mają
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.
d/

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Sekretarza  Obrad
Agnieszkę  Łomża   o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia
„Programu Ochrony Środowiska Gminy Dębnica Kaszubska”.
Sekretarz Obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 12 do
protokołu).
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł przewodniczących o
podanie opinii.
a)  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  Jadwiga  Karaś
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c)  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego
Dariusz Ostrowski poinformowa ł, że członkowie komisji  pozytywnie opiniują  projekt
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił  się  z pytaniem, czy Radni mają
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
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Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.
e/

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Sekretarza  Obrad
Agnieszkę  Łomża   o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia
regulaminu wynagradzania i przyznawania dodatku mieszkaniowego nauczycielom
szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Dębnica Kaszubska.
Sekretarz Obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 13 do
protokołu).
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
omawiany  na  poprzedniej  sesji.  Rada  nie  zaakceptowa ła  zapisu  o  treści  „dla
wicedyrektorów  –  w  wysokości  15%  kwoty  planowanego  wynagrodzenia
zasadniczego dla wicedyrektorów szkół”.
Sekretarz Gminy poinformowała, że odbyło się spotkanie ze Związkami Zawodowymi
Nauczycieli.   Związki  podtrzymują  swoje  stanowisko.  Z  tego  spotkania  został
sporządzony protokoł rozbieżności. 
Radny M. Mnich postawił wniosek o ponowne ujęcie w regulaminie § 3 pkt.2 
o  treści  „dla  wicedyrektorów  –  w  wysokości  15%  kwoty  planowanej  ma
wynagrodzenia zasadnicze dla wicedyrektorów szkół”. Wniosek uzasadnił tym,
że to były już ostatnie rokowania. Uważa, że kwota 6 tys. rocznie nie jest duża i nie
będzie stanowiła dużego obciążenia dla budżetu gminy.  Przeznaczano na tej  sali
dużo większe kwoty  na oświatę  i  nie było takiej dyskusji.  Prosi  o ukłon w stronę
nauczycieli.
Radna J. Karaś  w imieniu Komisji  Oświaty popiera ten wniosek. Komisja  Oświaty
przez cały czas była za utrzymaniem tego zapisu. Są to ostatnie negocjacje. Prosi
radnych o zmianę zdania i przychylenie się do wniosku radnego M. Mnicha. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się  z pytaniem do Radcy Prawnego,
czy w przypadku, gdy poprzednio głosowano wniosek o usunięcie tego zapisu na tej
sesji możemy głosować wniosek o jego ponowne umieszczenie. 
Radca  poinformowała,  że  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie.  Wniosek  należy
przegłosować. Do chwili podjęcia uchwały wszystko można zmienić.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem radnego Mirosława
Mnicha. 
W wyniku głosowania wniosek radnego M. Mnicha został oddalony / 5 za, 7 przeciw,
1 wstrzymujący/.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił  się  z pytaniem, czy Radni mają
jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta   /8  za, 5 przeciw/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.
f/

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Sekretarza  Obrad
Agnieszkę Łomża  o przedstawienie projektu uchwały w sprawie dostosowania opisu
granic  stałych  obwodów  głosowania  gminy  Dębnica  Kaszubska  do  stanu
faktycznego.

12

 



Sekretarz Obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 14 do
protokołu).
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł przewodniczących 
o podanie opinii.
a)  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  Jadwiga  Karaś
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c)  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego
Dariusz Ostrowski poinformowa ł, że członkowie komisji  pozytywnie opiniują  projekt
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił  się  z pytaniem, czy Radni mają
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.
g/

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Sekretarza  Obrad
Agnieszkę  Łomża   o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia
regulaminu  konkursu  na  kandydata  na  stanowisko  dyrektora  GOK  w  Dębnicy
Kaszubskiej.
Sekretarz Obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 15 do
protokołu).
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosi ł przewodniczących 
o podanie opinii.
a)  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  Jadwiga  Karaś
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c)  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego
Dariusz Ostrowski poinformowa ł, że członkowie komisji  pozytywnie opiniują  projekt
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił  się  z pytaniem, czy Radni mają
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.
h/

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Sekretarza  Obrad
Agnieszkę  Łomża   o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia
projektu pod tytułem „ W krainie beztroski” realizowanego w ramach Europejskiego
Funduszu Społecznego Programu Operacyjnego Kapita ł Ludzki.
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Sekretarz Obrad Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały ( załącznik Nr 16 do
protokołu).
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały nie był
opiniowany na  posiedzeniach komisji. Otworzy ł dyskusję nad projektem uchwały.
Sekretarz  poinformowała,  że Urząd  Marszałkowski  wymaga  takiej  uchwały  przed
podpisaniem umowy na realizację  zadania. Wcześniej rada już  podejmowała takie
uchwały. Ponadto poinformowała, że otrzymała wiadomość, że inne projekty, które
wcześniej otrzymały pozytywną  ocenę  panelu oceniającego nie otrzymają  środków
na ich realizację.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił  się  z pytaniem, czy Radni mają
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13  za/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

Ad 6
Przewodniczący  Rady  Gminy  Marian  Adamowicz  poprosił  Radnych  

o składanie interpelacji.

Radni nie wnieśli interpelacji.

Ad 7 - 8

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków,
zapytań i informacji.
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy już coś wiadomo w sprawie przetargu
na teren po byłym CPN.
Wójt  poinformował,  że  ten  temat  jest  bez  zmian.  Obecnie  są  chętni  na  zakup
stojącego tam kontenera.
Radna U. Frankowska zwróciła się  z  zapytaniem jak wygląda sprawa z zakupem
mieszkania dla nauczycieli od pana Janka?
Wójt poinformował, że zlecił wycenę tego obiektu rzeczoznawcy. Bez tego nie można
dokonać zakupu. Do tego czasu sprzedający nie będzie podejmował kroków w celu
jego  sprzedaży.  Lokal  jest  w dobrym stanie,  dobrej  lokalizacji.  Adaptacji  wymaga
tylko  lokal  użytkowy.  Jeżeli  uda  nam  się  wykupić  te  pomieszczenia  to  po  ich
adaptacji powstanie coś w rodzaju domu nauczyciela. Jest już propozycja utworzenia
jednego węzła grzewczego dla wszystkich lokali. Wycena ma by w poniedziałek.
Radna U. Frankowska prosi także o załatanie dziury na drodze powiatowej w okolicy
Posterunku Policji.
Wójt poinformował, że ten temat zostanie zakończony do końca tego miesiąca.
Przewodniczący  Rady  M.  Adamowicz  prosi  o  wykonanie  prac  drogowych  przy
przejściu na ulicy Skarszewskiej.
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Radna J. Lejczak ponownie zwraca się z prośbą o wykonanie prac polegających na
łataniu dziur  na  drodze  do  Krzywania.  W najgorszym stanie jest  droga  w samej
miejscowości.
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że na jego ręce wpłynęło pismo
Pani  Krystyny  Kubat  –  Sołtysa  Wsi Starnice  z  prośbą  o  wprowadzenie zmian  w
Statutach Sołectw. Zapoznał Radnych z treścią pisma /złącznik Nr 17 do protokołu/.
Jednocześnie poinformował, że inicjatywę  uchwałodawczą  posiada Wójt Gminy lub
grupa radnych. Może w tej sprawie zwrócić się  do radnych z jej  terenu. Obecnie
obowiązujące statuty zostały uchwalone na podstawie przepisów wyższej rangi.
K. Kubat uważa, że obecnie funkcjonujący przepis odnośnie członków rady sołeckiej
jest  nie życiowy. Uważa, że Sołtys powinien sam sobie dobierać osoby z którymi
będzie chciał współpracować. Przy obecnym trybie ich wyboru dochodzi do tego, że
członkowie rady nie zawsze chcą współpracować z sołtysem.
Przewodniczący  Rady  M.  Adamowicz  uważa,  że osoby,  które  nie  chcą  działać  
w radzie sołeckiej nie powinny wyrażać zgody na kandydowanie w jej skład.
Radny  P.  Pałubicki  uważa,  że  Radca  Prawny  winien  udzielić  wyczerpującej
odpowiedzi na przedstawione radzie pismo. 
Radca poinformowała, że zaproponowane przez panią sołtys zmiany są niezgodne 
z przepisami ustaw. Przygotuje opinię prawną  w tym temacie i ustosunkuje się do
stawianych propozycji zmian.
K. Kubat twierdzi, że trudno jej uwierzyć, że te proponowane zmiany są niezgodne 
z przepisami.
Przewodniczący  Rady M.  Adamowicz  zauważył,  że uchwały  są  podejmowane na
podstawie ustaw – odgórnych przepisów.
Sekretarz poinformowała, że te organy w sołectwie muszą  być powołane w drodze
wyborów. Taki tryb przewidział ustawodawca. 
Radna I. Tkaczyszyn uważa, że na sołtysa zawsze jest dużo chętnych, wszyscy rwą
się  do władzy.  Po  wyborach pani  powinna  zaproponować  w  skład rady  sołeckiej
osoby, z którymi widziała by Pani współpracę. 
Wójt  poinformował,  że zaangażowanie  Pani  Kubat  w  spawy sołeckie  jest  bardzo
wspaniałe i  życzy by było długotrwałe. Uważa, że z opozycją  należy się  liczy na
każdym szczeblu. Prosi by do sprawy nabra ła dystansu i nie załamywała się. Będzie
pomagał  rozwiązać  zaistniały  konflikt.  Prosi  o  ustalenie  terminu  zebrania  i
poinformowanie go o nim.  

Ad 9
Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1340 dokonał

zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.
 

Protokołowała:                                                                                 Przewodniczący
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                 Rady Gminy

                                                                                     /-/ Marian Adamowicz
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